

医学院学生实习（或见习）感知状况及其影响因素的分析

目录

摘要	错误!未定义书签。
中文摘要	I
英文摘要	II
前言	1
1 资料与方法	2
1.1 一般资料	2
1.2 问卷设计	3
1.2.1 设计基本情况	3
1.2.2 调查方法	3
1.2.3 统计学方法	3
2 结果	4
2.1 实习（或见习）感知情况分析	4
2.1.1 感知结果	4
2.1.2 不同人群的感知结果分析	5
2.2 实习（或见习）感知的影响因素分析	6
2.2.1 单因素分析	6
2.2.2 Logistics 多因素分析	7
3 讨论	8
3.1 感知状况	8
3.2 感知的影响因素	8
4 建议	10
4.1 学校制定实习计划，做好动员工作	10
4.2 医院对带教老师进行教育和培训	10
4.3 改进教学方法，增加动手操作机会	10
4.4 严格落实考核制度	11
参考文献	12
附录	12
致谢	17

摘要

目的 通过对长治医学院学生进行问卷调查,并结合自身的实习及见习经历,了解医学生实习现状,找出影响实习质量的一些因素并加以分析,为提高医学生实习质量提供一定的依据。

方法 设计调查问卷,问卷分为三个部分:实习(或见习)生基本情况调查,感知状况调查,影响因素调查,并利用 Excel、SPSS 统计软件对数据进行统计学分析。

结果 共调查 221 人,回收问卷共 221 份,统计结果得实习生的感知状况为:对自己实习效果感到满意的有 168 人,占调查总人数的 76.02%;其余 53 人均不同程度地对实习效果不满意,占 23.98%。不同人群对实习的感知状况不一样:男生对实习效果满意的有 63 人,占男生总人数的 83.89%;女生有 105 人对实习效果满意,占女生总人数的 72.41%;大一一大三的学生对实习效果满意的有 104 人,占 88.89%;大四一大五对实习效果满意的有 64 人,占 61.54%;本校临床专业的实习生对实习效果满意的有 13 人,占 61.90%;非临床专业实习生对实习效果满意的有 155 人,占 77.50%。对影响感知状况的因素进行分析,得 Logistics 回归方程 $y = -6.288 + 1.416x_1 - 1.301x_2 + 1.317x_3 + 2.559x_4$ (学生操作机会为 x_1 ,师生沟通为 x_2 ,实习考核制度为 x_3 ,教学条件满意为 x_4) ,所以,是否有动手操作机会、对教学条件是否满意以及有无考核制度,是影响实习感知状况的主要因素。

关键词: 实习;感知状况;因素; Logistic 分析

The Analysis of the Perception and its Influencing Factors of Medical Students' Practice

Abstract

Objective: Through the questionnaire survey of students in Changzhi Medical College, and combining with their own practice and probation experience, to understand the current situation of medical students' practice, to find out some factors affecting the quality of practice and to analyze it, to provide a certain basis for improving the quality of medical students' practice.

Methods: A questionnaire was designed. The questionnaire was divided into three parts: basic situation survey, perception survey and influencing factors survey. The data were statistically analyzed by Excel and SPSS statistical software.

Results: a total of 221 questionnaires were collected, and the results showed that the perception of the interns was 168 (76.02%) who were satisfied with their own practice effect, 53 (23.98%) who were not satisfied with their own practice effect. Different people have different perception of practice: 63 boys are satisfied with the effect of practice, accounting for 83.89%; 105 girls are satisfied with the effect of practice, accounting for 72.41%; 104 freshmen and juniors are satisfied with the effect of practice, accounting for 88.89%; 64 freshmen and juniors are satisfied with the effect of practice, accounting for 61.54%; 13 clinical majors are satisfied with the effect of practice, accounting for 61.90%; non clinical majors are satisfied with the effect of practice 155 people were satisfied with the effect of practice, accounting for 77.50%. Based on the analysis of the factors that affect the perception, the logistic regression equation is obtained $y = -6.288 + 1.416x_1 - 1.301x_2 + 1.317x_3 + 2.559x_4$ (the student's operation opportunity is x_1 , the communication between teachers and students is x_2 , the practice assessment system is x_3 , and the teaching conditions are satisfactory is x_4). Therefore, whether there is a practical operation opportunity, whether there is a satisfactory teaching conditions and whether there is an assessment system are the main factors that affect the perception of practice.

Key words: practice; perception; factors; logistic analysis

以上内容仅为本文档的试下载部分，为可阅读页数的一半内容。

如要下载或阅读全文，请访问：

<https://d.book118.com/235231211233012001>